
 

Akademický senát UK FTVS 
 
     
 Č.j.: AS-3/2015 
 

Zápis z řádného zasedání ze dne 10. 3. 2015 v 13.00 hod 
 

Přítomni (bez titulů): viz prezenční listina 
Komora akademických pracovníků (a): Heller, Kaplan, Zahálka, Hojka, Pokorná, Tůma, Flemr, 
Baláš, Jelen, Panská, Coufalová, Harbichová, Janák 
Studentská komora (s): Novotný, Pánková, Pecinová, Blažek, Česák, Kalkusová 
Omluveni: / 
Nepřítomní: Vomáčko (a), Omcirk (s) 

 
Hosté: (bez titulů): Kohlíková, Zelenka, Parry Martínková, Machková, Vindušková 
 

 
1. Projednání a schválení programu zasedání  

Na úvod seznámil předseda AS UK FTVS Heller s programem zasedání.  

Hlasování o programu zasedání 10. 3. 2015: (17-0-0) (pro-proti-zdržel se). 

Usnesení 01/03/2015: AS UK FTVS schválil Program zasedání 10. 3. 2015. 

 
2. Projednání a schválení zápisu ze dne 10. 2. 2015 

Předseda Heller seznámil senátory s návrhem zápisu. 

Hlasování o zápisu ze zasedání dne 10. 2. 2015: (16-0-1).  

Usnesení 02/03/2015: AS UK FTVS schválil Zápis ze zasedání dne 10. 2. 2015. 

 

3. Projednání návrhu na rozdělení finančních prostředků na programy PRVOUK pro 

rok 2015 

Předseda Heller uvedl, že v loňském roce nebylo stanoveno přesné procentuální rozdělení 

finančních prostředků programu PRVOUK. S vedením fakulty bylo toto řešeno a návrhem 

je ponechat loňské rozdělení. Senátor Jelen za ekonomickou komisi uvedl, že většina členů 

ekonomické komise souhlasí s loňským rozdělením. Děkanka se vyjádřila, že návrh je 

ponechat pravidla jako v loňském roce. Letos jsou prostředky mírně navýšené a to na částku 

9 226 028 Kč. Navrhované procentuální rozdělení pro letošní rok je pro program P15 

11,38%  (1 049,922 tis. Kč), pro program P38 49,31% (4549,354 tis. Kč) a pro program P39 

39,31 % (3626,752 tis. Kč).  

Hlasování o rozdělení finančních prostředků programu PRVOUK: (17-0-0) 



Usnesení 03/03/2015: AS UK FTVS schválil rozdělení finančních prostředků PRVOUK pro 

rok 2015 ve výši 11,38% pro program P15 dále 49,31% pro program P38 a 39,31% pro 

program P39. 

 

Senátor Hojka se zeptal, zda by toto rozdělení nemělo reflektovat výkonnost pracovníků. 

Děkanka uvedla, že jsou i fakulty, kde žádné finanční prostředky do mezd nejdou. Předseda 

Heller uvedl, že zatím nejsou známa kritéria pro hodnocení RIV bodů, je zde prodleva 1-

2 roky a je tedy velice obtížné spravedlivě přerozdělit peníze, které přijdou za RIV body 

s touto časovou prodlevou. Senátor Baláš uvedl, že si můžeme udělat vlastní kritéria na 

hodnocení a není nutné evaluovat pouze podle RIV bodů. Senátor Zahálka souhlasil a 

vyjádřil se, že bychom si měli nechat možnost změnit rozdělení finančních prostředků. 

Senátoři odsouhlasili, že hlasování ohledně přerozdělení PRVOUKu je pouze k aktuálnímu 

roku. 

 

4. Vystoupení vedení fakulty 

Děkanka informovala, že proběhla reakreditace oboru Kinanatropologie. Přístí týden 

proběhne studentská vědecká konference. Studenti, kteří se budou konference účastnit, by 

měli být uvolněni z výuky. Dále uvedla, že by se měl klást větší důraz na kvalitu výuky. 

Byla zaregistrována ochranná známka na logo fakulty. Webové stránky fakulty se stále 

upravují. Naše fakulta dostane na vzdělávací činnost 94 mil. Kč. Zatím je pořád vysoký 

zájem o studium na fakultě, ale bohužel ve vědeckých výstupech je situace horší. Rozpočet 

musí být připravován tak, aby zde byl výhled do budoucna. Tajemník Zelenka uvedl, že je 

snaha fakulty minimalizovat ztrátu financemi z doplňkové činnosti, která narůstá. Je třeba 

revidovat metodiku rozpočtu. Tajemník uvedl, že je snaha přiblížit se metodice Rektorátu. 

Zákon nám udává sestavovat rozpočet vyrovnaně. Loni činily ztráty 7,5 mil. Kč, snaha je 

ztráty snižovat. Tajemník požádal, zda metodiku na sestavování rozpočtu může zaslat 

senátorům.  Senátor Jelen za ekonomickou komisi souhlasil a vyjádřil se, že si uvědomují 

nárůstu ztráty, není možné si toho nevšímat a náprava je tedy nutná. Podotkl, že když se 

připravuje nová akreditace, tak nikdo neuvažuje o tom, že se některé stránky musí redukovat 

ne pouze výuku rozšiřovat. 

Senátor Tůma se zeptal, kdo s kým jednal ohledně nových oborů. Děkanka uvedla, že se 

k tomuto vyjádří proděkanka Vindušková. Senátor Tůma uvedl, že za cca dva roky vyprší 

akreditace TVS a je třeba toto připravit. Domnívá se, že budou návrhy na určité změny. 

Senátor Jelen se zeptal, jaká je situace ve financování hlavní činnosti, zda nové akreditace 

musí být určeny nebo zda mohou zůstat nevyučovány. Děkanka uvedla, že se mohou otevřít 



a pokud nebude zájem, tak se nemusí vyučovat. Tajemník uvedl, že toto se dá řešit 

stanovením počtu studentů, aby se vyplatilo obor otevřít. Tyto pravidla ale zatím stanovena 

nejsou. Senátor Hojka se vyjádřil, že má existovat pracovní skupina pro akreditace, ale 

z garantů tam nikdo není. Pracuje se na akreditaci oboru Kondiční trenér. Proběhla diskuse 

ohledně akreditací. Děkanka uvedla, že tyto dotazy by měly spíše směřovat na studijní 

proděkanku.  

 

5. Provozní a správní režie pro rok 2015 

Tajemník Zelenka informoval, že podle metodiky z Rektorátu došlo k nárůstu koeficientu 

provozní režie na 20% a k mírnému poklesu správní režie na 6%. Senátor Zahálka vyjádřil 

nesouhlas s navyšováním režií, byť je to v součtu pouze o 1%. Tajemník uvedl, že režie byly 

v minulosti i vyšší. Měla by být stálá metodika pro stanovování režií, jsou odrazem 

efektivity fungování fakulty. Senátor Baláš se zeptal, zda toto platí i pro CŽV nebo jen pro 

doplňkovou činnost. Tajemník uvedl, že to platí i pro CŽV. Senátor Baláš se dále zeptal, zda 

pokud je kurz mimo fakultu, v jiném středisku fakulty, zda i v tomto případě se platí obě 

režie. Tajemník uvedl, že zde to je různé. Pokud například účastníci kurzu na Muldě mají 

kurz, zaplatí kurzovné a tedy i ubytování na Muldě, tak v ubytování platí provozní režii, 

takže se pak odvede jen správní režie. Senátor Janák uvedl, že pak může být snaha odklánět 

výuku do jiných prostor, kde se režie neplatí.  

Hlasování o výši provozní a správní režie: (18-1-0) 

Usnesení 04/03/2015: AS UK FTVS schválil režie ve výši 20% správní režie a 6% provozní 

režie. 

 

6. Projednání věcného břemene a problematika nápravy právních vad nemovitého 

majetku svěřeného UK FTVS 

Tajemník Zelenka přiblížil smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene uložení 

a provozu zařízení distribuční soustavy. Na Muldě v případě rekonstrukce se bude muset 

přemístit rozvodová skříňka a ČEZ zda má věcné břemeno. 

Hlasování o věcném břemenu na Muldě: (19-0-0) 

Usnesení 05/03/2015: AS UK FTVS schválil věcné břemeno na Muldě. 

 

Tajemník dále informoval, že se zjišťovalo, zda pozemky, které obhospodařujeme, opravdu 

patří Univerzitě Karlově. Na základě požadavku Rektorátu bylo zkontrolováno, zda uvedené 

pozemky a čísla parcel souhlasí s evidovaným seznamem pozemků. Bylo zjištěno, že 



pozemky opravdu patří pod naší správu. Senátor Janák se za komisi pro výstavbu zeptal, 

jaké pozemky tam patří. Tento materiál byl rozesílán. 

Hlasování o svěření výkonu správy: (19-0-0) 

Usnesení 06/03/2015: AS UK FTVS souhlasil se svěřením výkonu správy. 

 

Tajemník informoval ohledně tvorby smlouvy o pronájmu restaurace v Loděnici Trója. 

K 31. 12. 2014 byla ukončena smlouva s firmou Troja Catering, u které byly shledány 

finanční nesrovnalosti. Připravuje se smlouva s novým nájemcem. Nájemné se předpokládá 

ve výši 250 tis. Kč ročně plus 3% podíl z tržby. 

 

7. Poplatky spojené se studiem 

Každoročně jsme povinni vydat opatření děkanky ohledně poplatků spojené se studiem. 

Stanovení výše poplatků pro doktorské studium a samoplátce je dlouhodobější, pokud 

chceme výši změnit, tak je třeba do toho aktivně vstoupit. Senátor Hojka za studijní komisi 

uvedl, že nebyly námitky proti poplatkům. Předseda Heller se zeptal, zda je nějaká strategie 

k náboru zahraničních studentů. Proděkanka Vindušková zmínila, že by měla být snaha 

získat více studentů. Senátor Janák se vyjádřil, že by se poplatek měl snížit. Senátor Tůma 

podotkl, že jsou v Praze i školy, kde jsou poplatky vyšší. Senátorka Kalkusová se zeptala, 

kolik je potřeba studentů, aby měl být předmět vyučován. Toto číslo je 3. Děkanka se 

vyjádřila, že v počtu samoplátců na tom nejsme nejhůře, spíše je nerovnováha mezi 

Fyzioterapií a TVS. Uvedla, že oprati některým fakultám máme i čtyřnásobný poplatek. 

Hlasování o poplatcích spojené se studiem: (19-0-0) 

Usnesení 07/03/2015: AS UK FTVS schválil poplatky spojené se studiem. 

 

8. Hodnocení výuky studenty 

Proděkanka Vindušková informovala o problematice hodnocení výuky studenty. V letošním 

roce proběhlo hodnocení podle opatření děkanky č. 16/2014. Byli jsme rektorátem požádáni 

o zprávu a o vyslání zástupce naší fakulty, který se tímto hodnocením bude zabývat. 

Proděkanka přiblížila zprávu o průběhu hodnocení výuky studenty na UK FTVS 

v kalendářním roce 2014/2015. Zmínila rozpory v názorech na zveřejnění výsledků.  

Senátor Novotný se vyjádřil, že hodnocení výuky je problém, který je řešen na všech 

fakultách a může být brán i pozitivně. Senátor Janák se zeptal na údaj 10% zúčastněných 

studentů. Proděkanka uvedla, že 433 odpovědí je vztaženo k počtu studentů. Proběhla 

diskuse k hodnocení výuky studenty.  



Senátor Tůma se zeptal na schůzky ohledně nově připravovaných oborů, ví pouze o oboru 

Kondiční trenér. Uvedl, že informace o nových akreditacích by dle jeho názoru měly projít 

katedrami. Proděkanka uvedla, že ze akreditaci je zodpovědný garant oboru. U Kondičního 

trenéra je to doc. Perič, za obor Trenérství to byl doc. Süss, nově doc. Suchý. Senátor Jelen 

se ohradil proti tomuto garantovi. Další obory jsou Tělesná výchova a výchova ke zdraví a 

Aktivity v přírodě. Děkanka upozornila, že akreditace musí být ve dvou jazycích. Garanti by 

měli uvedené probrat na zúčastněných katedrách. Proběhla diskuse k akreditacím.  

 

9. Informace ke spolupráci s ISA CZECH, s. r. o. 

Proděkanka Parry Martínková informovala o spolupráci s ISA CZECH, s. r. o. Představila 

tuto společnost, která má zprostředkovávat mimoevropským studentům krátkodobé, 

střednědobé a dlouhodobé pobyty. Studenti si studium budou platit. Je to v podstatě obdoba 

programu ERASMUS, který je ale jen pro Evropu. Zde budou převážně studenti ze 

Spojených států amerických a Japonska. Nastínila diskusi se senátorkou Pokornou ohledně 

výuky českého jazyka pro tyto studenty. Senátorka Pokorná se vyjádřila, že katedra jazyků 

učí český jazyk pro cizince řadu let a je tedy proti externistovi pro tuto výuku. Proděkanka 

se vyjádřila, že s tím souhlasí. Senátor Kaplan se vyjádřil, že ho překvapilo, že je podepsána 

smlouva s touto na trhu novou společností (založení ke dni 3. 4. 2014) a také že je smlouva 

podepsána pro akademický rok 2015/2016, přičemž jsou již připraveny krátkodobé pobyty 

v akademickém roce 2014/2015 a jsou již touto společností nabízeny. Zároveň se dotázal na 

rozdíl mezi společnosti ISA CZECH s.r.o. a ISA. Proděkanka uvedla, že značka ISA se 

dobře prodává a vznikají nové firmy s obdobnou značkou. Smlouvou se k ničemu fakulta 

nezavazuje, pokud nebudou studenti. Senátor Kaplan se zeptal, proč nebyla navázána 

spolupráce s tradiční organizací ISA místo ISA CZECH s. r. o. Proděkanka otázku 

delegovala na proděkana Petra. Proběhla diskuse ohledně spolupráce s ISA CZECH s. r. o. 

Právní otázky budou ještě dořešeny.  

 

10. Výroční zpráva AS UK FTVS za rok 2014 

Předseda Heller se zeptal na připomínky k výroční zprávě za rok 2014, které měly být 

připomínkovány do březnového jednání AS. Nikdo žádnou připomínku nevznesl. 

Hlasování o výroční zprávě za rok 2014: (17-0-0) 

Usnesení 08/03/2015: AS UK FTVS schválil výroční zprávu za rok 2014. 

 

11. Různé 



Předseda Heller informoval o přípisu k přístupu parkoviště k Flumu. Toto bylo vyřešeno. 

Děkanka informovala, že byla podepsána smlouva s Muzeem dělnického hnutí o jeho 

vystěhování. Dojde k odvezení a tyto náklady nebudou na vrub fakulty. Odvezení bude do 

října 2016. V blízkosti je tělocvična, která má demoliční výměr, který bude odložen.  

Na závěr senátorka Pecinová pozvala přítomné na fakultní ples. 

 

 

Zapsala: Coufalová 

 Za AS UK FTVS 

 předseda doc. MUDr. Jan Heller, CSc. 

 
Na vědomí: doc. MUDr. Eva Kohlíková, CSc., děkanka UK FTVS 

  Ing. Radim Zelenka, Ph.D., tajemník UK FTVS 


